
اتاق های اصناف ایران در اطلاعیه ای از اجرای طرح ویژه »نظارت و بازرسی از 
بازار تایر خودرو« در سراسر کشور خبر داد.به گزارش ایسنا، در این اطلاعیه 
آمده که بازرســان اتاق های اصناف سراسر کشور به مدت یک ماه و در قالب 
طرح ویژه، نظارت بر بازار تایر خودرو را اولویت قرار خواهند داد.همچنین بر 
اساس اعلام معاونت بازرسی و نظارت اتاق اصناف ایران، در راستای صیانت از 
حقوق مصرف کنندگان و جلوگیری از سودجویی منفعت طلبان و با توجه به 
تداوم التهاب بازار تایر ســواری در سطح عرضه، بازرسان اصناف با استفاده از 
همه ظرفیت های موجود با متخلفان برخورد قانونی خواهند کرد.این بازرسی 
با استفاده از آمار و اطلاعات سامانه های در دسترس نظیر سامانه جامع تجارت 
و سامانه انبارها و مراکز نگهداری کالا انجام خواهد شد و در سطح واحدهای 
انبارش عمده تایر خودرو، نســبت به رصد دقیق شــرایط بازار اقدام خواهد 
شد.گفتنی است در ماه های اخیر بازار لاستیک با مشکلات متعددی روبه رو 
بوده و گزارش ها از بازار نیز حاکی از کمبود لاستیک با قیمت مصوب دولتی 
در بازار اســت. گفته می شود بخشی از این مشکلات به تاخیر در تخصیص 
ارز برمی گردد و بخشی هم به خاطر دپوی کالا در خلاء نظارت بر بازار است. 
پیش از این هم حســین فرهیدزاده از ثبت و ابلاغ قیمت مصوب لاســتیک 
خبــر داد و گفت کــه قیمت مصوب در ســامانه ۱۲۴ ثبت و همین قیمت 

به اتحادیه فروشندگان لاستیک ابلاغ شــده است. بر این اساس متقاضیان 
خرید لاستیک می توانند با مراجعه به واحدهای صنفی، تایر مورد نظر خود 
را با قیمت مصــوب خریداری کنند.اخیرا اقداماتی برای بهبود وضعیت بازار 
لاســتیک در دستور کار قرار گرفته است. برای مثال سامانه جامع تجارت با 
صدور اطلاعیه ای برای خرده فروشان تایر سواری، دستورالعمل فروش خرده 
فروشی لاستیک ها را اعلام و تاکید کرده است که در زمان فروش تایر سواری 
به مصرف کننده نیاز اســت شماره شاسی و شماره موتور خودرو را از خریدار 
دریافت و در ســند خرده فروشی ثبت کنند؛ همچنین جهت کنترل میزان 
سهمیه خریدار، بایستی گزینه "ارسال کد تایید سهمیه" انتخاب و کد پیامک 
شده برای مشتری، در سند ثبت شود.در میانه آذر  هم اعلام شد که به دنبال 
میزان خرید اینترنتی لاستیک کافی نبودن ظرفیت پست برای ارسال آن ها، 
فروش اینترنتی چند روزی بسته شد، اما رئیس جدید انجمن صنفی صنعت 
تایر وعده داد که بعد از جابه جایی خریدهای قبلی، ســایت دوباره باز خواهد 
شد. اما بعد از چند روز دبیر هیات عالی نظارت بر سازمان های صنفی وزارت 
صمت ضمن تاکید بر تسهیل شرایط با خرید اینترنتی، علت عمده صف های 
طولانی خرید لاســتیک را برخی اجبارها دانسته که اکنون با برداشته شدن 

آنها احتمالا صف ها هم جمع خواهد شد.
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جنایات هولناک علیه مردم مظلوم این منطقه را مطالبه کنند. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در جلسه عصر امروز یکشنبه هیات دولت ضمن تشکر 
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وعده تجدیدپذیرها عملی 
شد

امروز قرارداد ســاخت ۴۰۰۰ مگاوات نیروگاه خورشــیدی، برای 
رفع ناترازی برق در کشــور وارد مرحله اجرایی می شود.به گزارش 
ایسنا، مجموع ظرفیت در حال برنامه ریزی برای توسعه نیروگاه های 
تجدیدپذیر ۳۰ هزار مگاوات است، حدود ۱۱۶۰۰ مگاوات نیروگاه 
تجدیدپذیر با ساختگاه های مشــخص در حال احداث بوده و قرار 
اســت ظرف دو سال به ســرانجام برسد.شرکت ها و صنایع بزرگی 
نســبت به اخذ پروانه برای احــداث نیروگاه های تجدیدپذیر اقدام 
کرده اند که از جمله آنها می توان به فولاد مبارکه با سرمایه گذاری 
۶۰۰ مگاوات و صنایع مس ۱۰۰۰مگاوات ســرمایه گذاری اشــاره 
کرد تا بخش عظیمی از ناترازی برق، حل و برق پاک تولید شــود. 
دولت سیزدهم برنامه هایی را برای احداث نیروگاه تجدیدپذیر ارائه 
کرده است که یکی از آن ها برنامه احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه 
تجدیدپذیر اســت. برنامه ای که در آن تولید ۴۰۰۰ مگاوات برق از 
طریق نیروگاه بادی، خورشــیدی و ۳۰۰۰ مگاوات نیروگاه بادی و 
۳۰۰۰ مگاوات احداث نیروگاه خود تامین صنایع در آن پیش بینی 
شده اســت. اخیرا نیز احداث ۳۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر 
طی پنج سال در جلسه شــورای عالی انرژی به تصویب رسید که 
خبر از آینده ای روشــن در زمینه احداث نیروگاه های تجدیدپذیر 
در کشــور می دهد.ظرفیت انرژی تجدیدپذیر در ۱۰ ســال آینده 
حداقل ۳۰ هزار مــگاوات خواهد بودهمایون حائری - معاون وزیر 
نیــرو در امور برق و انرژی -  به تازگــی در این رابطه اظهار کرد: 
ریــل گذاری خوبی با حمایت وزیر نیرو و فعالیت های ســاتبا طی 
دو سال گذشــته در حوزه تجدیدپذیرها صورت گرفته است، این 
مهم فضای خوبی را در موضوع تجدیدپذیرها در کشور ایجاد کرده 
به طوری که پنل های خورشــیدی و توربین های بادی به دســت 
متخصصان داخلی در کشــور ساخته می شود.وی با اشاره به شدت 
گیری احداث نیروگاه های تجدیدپذیر به ویژه خورشیدی در کشور 
گفت: بی تردید ســال ۱۴۰۳ سال تحول تجدیدپذیرها در صنعت 
برق کشور خواهد بود. بر اســاس مجوز شورای اقتصاد هم اکنون 
۳ تا ۴ هزار مگاوات نیروگاه خورشــیدی در حال احداث است و به 
واسطه فراهم سازی زیرساخت های مناسب و لازم و نیز برنامه ریزی 
انجام شــده این تحول در صنعت برق کشور رخ خواهد داد.معاون 
برق و انرژی وزیر نیرو خبر داد: طی ۱۰ سال آینده حداقل ظرفیت 
۳۰ هزار مگاوات در صنعت برق از انرژی تجدیدپذیر خواهیم داشت 
و برنامه هــای آینده متکی بر انرژی تجدیدپذیر خواهد بود. پرونده 
تجدیدپذیرها به صورت جدی در صنعت برق باز شده و سال آینده 
تجدیدپذیرها ســهم قابل توجهی از سبد سوختی نیروگاه ها را به 
خود اختصاص می دهند.وی ضمن ارزیابی ســرمایه گذاری در این 
باره اظهار کرد: صندوق توســعه ملی و شرکت های بزرگ داخلی 
در این باره ســرمایه گذاری های خوبی را صورت داده است، سال به 
سال  سرمایه گذاری تجدیدپذیرها با در نظر گرفتن رشد تکنولوژی 
افزایش می یابد و حتی می تواند با توجه به مزایای زیست محیطی 
اقتصادی تر نیز باشــد.آغاز تحول در تجدیدپذیرها همچنین پیرو 
ابلاغ مصوبه شــورای اقتصاد در تاریخ ۱۲ مهرماه ۱۴۰۲ و مصوب 
شدن ساخت ۴۵۰۰ مگاوات انرژی تجدیدپذیر از محل صرفه جویی 
سوخت در دولت سیزدهم و پس از طی شدن مراحل قانونی برای 
مشــخص شدن ســرمایه گذاران با برگزاری مناقصه عمومی، قرار 
اســت که امروز فرایند اجرای این پروژه با همکاری دســتگاه های 
اجرایی ذیربط و در حضور حجت الاسلام رئیسی، رئیس جمهوری 
آغاز شود.ســرمایه گذاران ۴ شرکت برنده در مناقصه در قالب پنج 
ســبد شامل، ۲ سبد ۱۵۰۰ مگاواتی و ۳ سبد ۵۰۰ مگاواتی، برای 
۴۰۰۰مگاوات معین گردیدند و یک سبد۵۰۰ مگاواتی باقیمانده نیز 
در حال برگذاری مناقصه جهت انتخاب آخرین سرمایه گذار است. 
با اجرای این مصوبه، سرمایه گذاران متعهد می شوند نیروگاه ها را 
ظرفیت مجموع ۴۰۰۰ مگاوات انرژی برق خورشــیدی تا حداکثر 
پیک برق سال ۱۴۰۳ به شبکه سراسری متصل کنند.پیش از این 
کمانی - معاون وزیر نیرو درباره اقدامات صورت گرفته برای تسهیل 
فرایند ســاخت ۴۰۰۰ مگاوات نیروگاه های انرژی تجدیدپذیر در 
کشــور گفته بود: کار ویژه ای در حال انجام اســت و مقامات بالای 
کشــور در لحظــه در حال پیگیری برای تســهیل امور ســاخت 
نیروگاه های تجدیدپذیر در کشــور هســتند؛ در پی این امر، وزیر 
نیرو دســتورات لازم را به توانیر و برق منطقه ای های سراسر کشور 
ابلاغ کرده است.همچنین موانع و مشکلات پیش روی شرکت های 
حاضر در این مناقصه از جمله تملک زمین ها، نحوه اتصال به شبکه 
و مشکلات زیســت محیطی در جلسات متعددی با حضور عوامل 
ساتبا و سرمایه گذارها بررسی و رفع شد.در مجموع ۳۸۱ ساختگاه 
برای ساخت نیروگاه های خورشیدی با ظرفیت بیش از ۱۰ هزار و 
۲۰۰ مگاوات با محوریت ۱۶ برق منطقه ای در سراسر کشور وجود 
دارد؛ برق منطقه ای اســتان های تهران با ۳۲ درصد، فارس با ۱۰ 
درصد و سیســتان و بلوچستان با ۹ درصد از استان هایی هستند 
که بیشترین سهم را در ساخت ۴۰۰۰ مگاوات نیروگاه خورشیدی 
در کشــور دارند.همچنین امروز مراسم افتتاح نیروگاه ۱۰ مگاواتی 
ســاغند یزد، برگزار می شود، این واحد نیروگاهی که در شهرستان 
اردکان واقع شده است در زمینی به مساحت ۱۵ هکتار با سرمایه 
۷.۵ میلیون یوریی ساخته شده و در کمتر از ۱۱ ماه از انعقاد قرار 

داد برق خود را به شبکه تزریق کرده است.

گزیده خبر

اجرای طرح ویژه »نظارت و بازرسی از بازار تایر خودرو«

رییسی در پیامی به پاپ به مناسبت سالروز میلاد حضرت عیسی )ع(؛

امیدوارم شاهد اقدام جامعه جهانی جهت توقف کشتار مردم 
غزه باشیم

تعیین تکلیف خودروی ورزشکاران در 
انتظار لغو یا اجرای مصوبه!

شاخص بورس روی ۲.۲ میلیون واحد ایستاد

در پی رای دیوان عدالت اداری به ابطال مصوبه واردات یک دســتگاه خودرو برای ورزشکاران باید گفت گمرک فقط 
مجری بوده و طبق آنچه دولت و قانون تصمیم می گیرد اقدام خواهد کرد؛ اما باید دید دولت با توجه به رای دیوان 
عدالت چه تصمیمی در این زمینه خواهد گرفت.به گزارش ایســنا، دولت پس از برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، 
به عنوان پاداش، قول ارائه حواله یک دستگاه خودروی وارداتی را به بازیکنان داده و سپس مجوز آن را صادر کرد.به 
عبارت جامع تر می توان گفت که پس از صعود تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی قطر، از سوی هیات وزیران مصوب 

شد که امتیاز واردات یک دستگاه خودرو به بازیکنان تیم ملی و گروه کادر فنی....

خوزستان تامین کننده ۲۰ درصد گندم مورد نیاز کشور

ابلاغ بخشنامه وام ۳۵۰ میلیون تومانی مسکن روستایی به 
بانک ها

در بازدید ستادی رئیس جمهور از وزارت نیرو صورت گرفت

آغاز اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه انرژی خورشیدی
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جایگزینی دستگاه ایرانی استخراج DNA با 
نمونه های وارداتی در آزمایشگاه های کشور

گروهی از فناوران یکی از شرکت های دانش بنیان مستقر در پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس 
موفق به ساخت دستگاه استخراج DNA شدند و به گفته آنها بسیاری از آزمایشگاه های کشور مجهز به 
این دستگاه شده اند.فردین سلیمانی از محققان این شرکت دانش بنیان مستقر در پارک علم و فناوری 
دانشگاه تربیت مدرس در گفت وگو با ایسنا، دستگاه استخراج DNA را از محصولات این شرکت دانست 
و گفت: این دســتگاه دارای مشــابه خارجی است، ولی دســتگاه ما دارای مزیت  های رقابتی با نمونه 
خارجی است.وی افزایش سرعت فرایند استخراج DNA را یکی از مزایای این دستگاه ذکر کرد و یادآور 
شد: این دستگاه می تواند DNA تعداد ۳۲ نمونه را در کمتر از ۲۰ دقیقه استخراج کند. ضمن آنکه این 
دستگاه به صورت Open طراحی و ساخته شده و این ویژگی موجب شده تا اپراتور هر برنامه ای را که 
مورد نیاز است، در آن بارگذاری و یا برنامه هایی را در آن کم کند.سلیمانی تجهیز این دستگاه به لامپ 
UV را از دیگر مزایای این دســتگاه نام برد و گفت: این لامپ برای تهویه هوای داخل دســتگاه نقش 
مؤثری دارد و علاوه بر اینها بدنه دستگاه ساخته شده در این شرکت فلزی و مقاوم است.این محقق با 
تاکید بر اینکه این دستگاه به گونه ای ساخته شده که مصرف مواد مصرفی را کاهش داده است، یادآور 
شد: این دستگاه در زمان شیوع کرونا که حجم نمونه های آنالیز زیاد بود، کاربردهای وسیعی یافت، ولی 
در حال حاضر برای آنالیز نمونه های HPV نیز کاربرد دارد.ســلیمانی با بیان اینکه دستگاه های مشابه 
استفاده شده در کشور تاکنون وارداتی بوده است ، گفت: در حال حاضر بسیاری از آزمایشگاه های تهران 

و سایر استان ها مجهز به دستگاه ساخت شرکت ما شده اند.

معاون سازمان توسعه تجارت اعلام کرد

امروز توافق نامه تجارت آزاد با اوراسیا امضا 
می شود/پیش بینی تجارت۲۰میلیارد دلاری 

تا ۵ سال آینده
معاون ارتقای کسب وکارهای بین المللی سازمان 
توســعه تجارت گفــت: با امضای ســند نهایی 
توافق نامــه تجــارت آزاد ۸۷ درصــد کد تعرفه 
کالاهای تجاری ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
صفر می شود.به گزارش ایسنا، سیدمحمدصادق 
قنادزاده، اظهار کرد: بعد از گذشــت بیش از ســه ســال و انجام بیش از ۳۰ دور مذاکره، سند نهایی 
توافقنامه تجارت آزاد بین ایران و کشــورهای عضو اتحادیه اوراســیا امروز، چهارم دی ماه در حاشیه 
اجلاس ســران این اتحادیه در سن پطرزبورگ روسیه به امضای وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران و 
وزاری تجارت پنج کشور عضو این اتحادیه خواهد رسید.قنادزاده با بیان اینکه توافقنامه تجارت آزاد بین 
ایران و اتحادیه اوراسیا بعد از تصویب در مجالس کشورهای امضا کننده قابل اجرا خواهد بود، تصریح 
کرد: با اجرایی شدن این توافقنامه تعرفه ۸۷ درصد کالاهای تجاری بین ایران و کشورهای عضو اتحادیه 

اقتصادی اوراسیا صفر خواهد شد.
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گزیده خبر
با حضور جانشین رییس ستاد کل نیروهای مسلح؛

سامانه سنجش قدرت هوایی 
کشورها رونمایی شد

سامانه سنجش قدرت هوایی کشورها صبح امروز با حضور امیر نصیرزاده 
در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش رونمایی شد.به گزارش خبرنگار مهر، 
آیین بزرگداشــت هفته پژوهش صبح امروز دوشنبه با حضور امیر عزیز 
نصیر زاده جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، امیر حسین ولی وند 
زمانی فرمانده دانشــگاه فرماندهی و ستاد ارتش و جمعی از دانشجویان 
و اســاتید در دانشگاه دافوس ارتش برگزار شــد.در این مراسم از سامانه 
ســنجش قدرت هوایی کشــورها و کتاب »الگوی سامانه سنجش قدرت 
هوایی کشــورها« رونمایی شــد.همچنین تعدادی از پژوهشــگران برتر 
دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش در این مراسم مورد تجلیل قرار گرفتند.

طحان نظیف:

لایحه عفاف و حجاب 
برای رفع ایرادات، به 

مجلس برگشت داده شد

سخنگوی شورای نگهبان از بازگشــت لایحه عفاف و حجاب به مجلس 
بــرای رفع ابهامات و ایرادات باقی مانده خبــر داد.به گزارش خبرگزاری 
مهر، »هادی طحان نظیف« سخنگوی شورای نگهبان با اشاره به آخرین 
وضعیت لایحه موسوم به عفاف و حجاب اظهار کرد: شورای نگهبان نسبت 
به لایحه حمایت از خانــواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب در 
مرحله قبل ایرادات و ابهامات متعددی را داشــت که مجلس در جلسات 
خــود این مــوارد را اصلاح کرد و ما مجدداً این لایحه را در دســتور کار 
شــورای نگهبان قرار دادیم و با بررســی های به عمل آمده، مشخص شد 
که بســیاری از ایرادات و ابهامات برطرف شــده اســت.وی افزود: با این 
حــال، هنوز برخی ایرادات و ابهامات وارده به این لایحه پابرجا اســت و 
به همین خاطر، بار دیگر لایحه را برای اصلاح مواردباقی مانده به مجلس 
ارجاع دادیم.سخنگوی شورای نگهبان گفت: هر زمان که مجلس، همین 
ایــرادات و ابهامات باقی مانده را اصلاح کند، ما نیز لایحه اصلاح شــده را 
مجدداً بررســی و نظــر نهایی شــورای نگهبان را اعــلام خواهیم کرد.

کنعانی در نشست خبری:

جامعه بین الملل با عبور از صدور بیانیه، مانع کشتار فلسطینی ها شود
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان از حل وفصل پرونده فرد 
حمله کننده به ســفارت آذربایجان در تهران، خبر داد.به گزارش 
خبرنگار مهر، »ناصــر کنعانی« ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشورمان امروز در نشست خبری، ضمن تبریک سال نو میلادی، 
اظهار کرد: در برخی مناطق به خصوص در فلسطین عزیز و حتی 
در زادگاه میلاد مســیح )ع( بر اساس گزارش های منتشر شده، 
مســیحیان عزیز برای ابراز همدردی با مردم فلسطین، برگزاری 
جشــن های عید کریســمس را تعطیل کرده اند.وی افزود: جای 
تأسف اســت که رژیم اســرائیل در این روزها، دست از جنایات 
خود برنمی دارد و به کشــتار خود در غزه ادامه می دهد؛ در شب 
میلاد حضرت مسیح )ع( شاهد انتشار تصاویر دردناک از کشتار 
فلسطینیان بودیم. وی ادامه داد: گزارش های منتشره توسط منابع 
رسمی فلسطینی، حاکی از آن است که در بمباران اخیر، بیش از 
۷۰ نفر از مردم فلسطین به طور یک جا به خاک و خون، کشیده 

شده اند.
کنعانی ادامه داد: این جنایت، نشــان داد که رژیم صهیونیستی 
به هیچیــک از آموزه های دینــی و قوانیــن بین المللی، پایبند 
نیســت و ضرورت دارد جامعه بین الملل با عبور از مرحله صدور 
بیانیه، اقدام عملی در پیش بگیرد و مانع کشــتار مردم بی دفاع 
فلســطینی ها شود.ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در 
مورد نتایج رایزنی ها درباره تحولات فلســطین، گفت: متأسفانه 
با وتوی قطعنامه ای که در شــورای امنیت ســازمان ملل متحد 
به تصویب رســید، یک بار دیگر نقش حمایتی تمام عیار آمریکا 
از رژیم اســرائیل، به منصه ظهور رسید؛ دولت آمریکا مانع درج 
چنین بندی در قطعنامه شــد و برای تصویب قطعنامه هم رأی 
ممتنــع داد.کنعانی ادامه داد: دولت آمریکا نشــان داد که برای 
ادامــه جنگ در نوار غزه، در کنار رژیم صهیونیســتی قرار دارد؛ 
برای ارسال کمک های انسان دوســتانه به نوار غزه، دیدگاه خود 
را به طور روشــن بیان کرده ایم ؛ ارسال کمک های انسان دوستانه 
در سایه بمباران های مســتمر در غزه، ممکن نیست.سخنگوی 
وزارت امور خارجه کشورمان با بی محتوا دانستن قطعنامه شورای 
امنیت سازمان ملل در ارســال کمک های انسان دوستانه به غزه 
گفت: جامعه جهانی و ۱۵۳ کشور، اراده و خواست خود را تاکنون 
نشان داده اند و به قطعنامه ای که حاوی بند توقف جنایات است، 
رأی داده اند.ایران در مورد حاکمیت و تمامیت ارضی خود با هیچ 
طرفی، مســامحه نخواهد کردکنعانی درباره بیانیه اخیر پیرامون 
جزایر ســه گانه متعلق به ایران افزود: جمهوری اسلامی ایران در 
این بــاره اعتراص خود را اعلام کرده و مفــاد این بیانیه را مردود 
دانسته اســت؛ ایران در مورد حاکمیت و تمامیت ارضی خود با 
هیچ طرفی، مسامحه نخواهد کرد؛ اقدامات دیپلماتیک در این باره 
انجام شده اســت.وی در ادامه این نشست خبری، درباره نتیجه 
محاکمه فرد حمله کننده به ســفارت آذربایجان در تهران، گفت: 
گفت وگوهای انجام شــده، بخشی از تلاش ها و ابتکارات مشترک 
برای حل وفصل موضوعات باقی مانده میان دو کشــور است؛ روند 
مثبت بوده اســت و پرونده حل وفصل شده است و طرفین نقشه 
راهی را برای از ســرگیری کار سفات آذربایجان در تهران تعیین 
کرده اند؛ ان شاءالله در کوتاه ترین زمان ممکن، شاهد از سرگیری 

فعالیت سفارت آذربایجان در تهران باشیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشــورمان در مــورد پیام رژیم 
صهیونیستی به مقامات لبنانی درخصوص آتش بس، گفت: آنچه 
مربوط به لبنان بود، مقامات لبنان اعلام کردند؛ رژیم صهیونیستی 
یا شــرایط خود را درک نمی کند، یا به دنبال اقدامات فرافکنانه 

است؛ هر روزی که رژیم به جنگ علیه غزه ادامه می دهد، علاوه 
بر تابوت سربازان خود، میخ هایی نیز بر تابوت رژیم صهیونیستی 
می کوبد؛ رژیم اسرائیل باید درک کند آنچه در سال ۲۰۰۶ علیه 
لبنان انجام داد، نه تنها دستاوردی نداشت بلکه مقاومت را تقویت 
کرد.حکــم ظالمانه نوری، به منزله پایــان تلاش های ایران برای 
آزادی این شهروند ایرانی نیســت سخنگوی امور وزازت خارجه 
کشورمان درباره حکم حمید نوری و بحث امکان مبادله با زندانی 
ســوئدی گفت: دفاع از حقوق شــهروندان، جزو وظایف دستگاه 
دیپلماسی است و ســایر دستگاه ها نیز اعم از دستگاه قضائی، از 
حداکثر تلاش ها برای آزادی شهروند ایرانی به ناحق بازداشت در 
سوئد، دریغ نکردند.کنعانی افزود: انتظار می رفت دولت سوئد یک 
اقدام مسوولانه را انجام دهد و روند اشتباه خود را جبران کند که 
متأسفانه چنین رویکردی را شاهد نبودیم؛ این حکم ظالمانه، به 
منزله پایان تلاش های ایران برای آزادی این شهروند ایرانی نیست 
و به تلاش های خود ادامه خواهیم داد.وی گفت: ما به رأی صادره 
اعتراض جدی داریم؛ حقوق اولیه این شــهروند متأسفانه رعایت 
نشــده و از حق داشتن پزشک و تسهیلات رفاهی محروم بوده و 
شاهد تناقض در گفتار و رفتار مقامات سوئدی بودیم.کنعانی در 
مورد برگــزاری انتخابات در عراق نیز گفت: این موضوع، موضوع 
داخلی عراق است، لذا ما ورودی نداریم؛ ثبات و استقرار سیاسی 
در عراق برقرار اســت و مردم در چارچوب مکانیزم ها در عراق در 
روند مردم سالاری در انتخابات شرکت دارند.سخنگوی وزارت امور 
خارجه همچنین در پاسخ به مهر درباره روابط ایران و مصر، گفت: 
بر اساس توافقات وزیر امور خارجه کشورمان و مصر در نیویورک 
و گفت وگوهای خوبی که بین دو رئیس جمهور در حاشیه اجلاس 
سران کشورهای عربی اسلامی در ریاض مطرح شد، دو کشور در 
مسیر خوبی برای گفت گو و تبادل نظر و گشودن صفحه جدیدی 
از مناســبات ســازنده، قرار دارند.کنعانی در مورد زمان و مکان 
برگزاری نشست آستانه، افزود: اطلاع دقیقی ندارم اما طبیعتاً در 
چارچوب موضوعات مشترک که بین ما و ترکیه وجود دارد، یکی 

از موضوع های مورد گفت وگوی ما، مربوط به سوریه و روند آستانه 
بود.وی درباره لغو روادید ایران با ۳۳ کشور، گفت: روند به تصویب 
رســیده و در چهارچوب صنعت گردشگری انجام شده است و به 
حوزه گردشــگری، اقتصادی و دیپلماسی عمومی، کمک خواهد 
کرد؛ همواره در مناسبات و مراودات به تسهیلات مورد نیاز مردم 
توجه کردیم و خواهیم کرد؛ در قالب نشســت های کنسولی، این 
موضوع مدنظر قرار دارد.سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
در بخش دیگری از این نشســت با اشــاره به روند سخت صدور 
روادید برای ســفر ایرانیان از ســوی برخی کشورها ادامه داد: در 
جریان روندهای ســخت برخی کشورها برای صدور روادید برای 
شــهروندان ایرانی و دانشجویان هستیم و هر کجا متوجه شدیم، 
ورود و با آن ســفارتخانه صحبت کردیم؛ این مساله مورد توجه 
دستگاه دیپلماسی اســت.کنعانی افزود: در ارتباط با ایتالیا و دو 
کشور دیگر، بخش کنسولی ما ورود کرده و در گفت وگوی سطح 
عالــی هم در صورت لزوم، وزیر امور خارجه ورود می کند؛ در این 
زمینه همواره اهتمام داشــته و تلاش ها ادامه دارد.هر زمان نیاز 
باشــد، وزارت امور خارجه به موضوعات مرزی ایران و پاکستان 
ورود خواهد کرد وی در پاسخ به سوالی درباره حمله تروریستی 
اخیر در منطقه راســک، گفت: موضوعات مرزی و امنیتی ایران 
و پاکســتان، همواره مــورد نظر قرار دارد؛ این موضوع توســط 
جهات ذی ربط امنیتی دو کشــور، در حال بررســی است و هر 
زمــان نیاز به ورود وزارت امور خارجه باشــد، عمل خواهد کرد.

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان درباره تعلل صدور ویزا 
برای ورزشکاران ایرانی توسط عربستان و امارات نیز گفت: صدور 
روادید برای ورزشکاران سازوکارهای مشخصی دارد؛ در بسیاری 
از مواقع، اســاس برای ورود وزارت خارجه نیست؛ در مواردی که 
احیاناً مشــکلی پیش می آید و از وزارت خارجه درخواست کمک 
می شود، دریغ نمی کنیم؛ متأسفانه برخی اوقات برای ملاحظات 
سیاسی است و یا برخی مواقع هم بداخلاقی های ورزشی از جمله 
بهم ریختن روحیه ورزشکاران است.کنعانی همچنین درباره ایجاد 

ظرفیت نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران در دیگر کشورها 
برای شناسایی و بازگرداندن ایرانیان نخبه به کشور، گفت: ایرانیان 
خارج از کشور از موضوعات مهم و اولویت دار دستگاه دیپلماسی 
اســت؛ علاوه بر فعالیت کنســولی که در این زمینه مسؤولیت 
حرفــه ای و تخصصــی دارد و بــه وظایف خود عمــل می کند، 
نمایندگی های سیاســی و کنســولی جمهوری اسلامی ایران در 
خارج از کشــور نیز به عنوان بخش های ذی ربط و جدایی ناپذیر 
دســتگاه دیپلماسی، در این زمینه حداکثر تلاش های خود را در 
ارتباط با ایرانیان و خدمات رســانی بــه آن ها انجام می دهند.وی 
افزود: دبیرخانه شــورایعالی ایرانیان -که نماینده آن ها در وزارت 
امور خارجه مستقر است و جزو مدیران امور وزارت خارجه است- 
پل ارتباطی میان ایران و ایرانیان خارج از کشــور است و در این 
زمینــه به طور جدی ایفای نقــش می کند.کنعانی با بیان اینکه 
ارتباط دستگاه دیپلماســی با ایرانیان خارج از کشور در سطوح 
مختلف برقرار اســت، اظهار کرد: نخبگان به عنوان قشر مؤثر و 
اثرگذار جمهوری اســلامی ایران به عنوان ســرمایه های معنوی 
ایران همواره مورد اعتماد ایران و دستگاه دیپلماسی بودند و این 
معمول است و وجود دارد.سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
همچنین درباره ارتباط دستگاه دیپلماسی و سایر دستگاه ها گفت: 
ارتباط نزدیک و مؤثر و مستمر وجود دارد و جلسات برقرار است؛ 
هدف اساسی دولت، تســهیل کار جامعه ایرانیان خارج از کشور 
است و اقدامات لازم در این زمینه انجام شده و خواهد شد.موضوع 
فنی »میدان آرش« نباید به صحنه رســانه ای کشــیده شــود 
کنعانی در بخش دیگری از این نشست خبری با اشاره به برخی 
مناقشات پیرامون میدان گازی »آرش« گفت: ما ترجیح می دهیم 
این موضوع خارج از چارچوب رســانه ای بین دو کشور)کویت و 
عربســتان( مطرح شود؛ در ژنو این موضوع میان دو وزیر خارجه 
مطرح شــده و مورد پیگیری ما هم بوده اســت.وی افزود: ما بر 
سیاســت ثابت خود، بر توسعه مناســبات با همسایگان همواره 
تاکید داشته و داریم؛ اینکه موضوعات فنی و تخصصی به صحنه 
رسانه ای کشیده شود، نتیجه ای جز پیچیده شدن موضوع نخواهد 
داشت؛ گفت وگوهای فنی ما در مقطعی انجام شده است؛ در این 
زمینه ما ملاحظــات فنی و حقوقی داریــم و در این چارچوب، 
ادامه خواهیم داد.کنعانی درباره مذاکرات ترکیه و قطر با حماس 
برای شرایط پســاجنگ نیز گفت: در ارتباط با مساله فلسطین، 
با همــه طرف ها ارتباط داریم؛ آنچه مربــوط به وضعیت کنونی 
فلسطین اســت، اولویت اول، پایان دادن به جنایت جنگی علیه 
غزه اســت. پرداختن به موضوعات ثانویه، انحرافی است، به ویژه 
راهکارهایی که از ســوی آمریکا مطرح می شود.سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشــورمان افزود: آن هایی که عامل جنگ هستند، 
در خارج از منطقه، از مرحله پســاجنگ حرف می زنند؛ اولویت 
اول ایران، پایان دادن به جنایات رژیم صهیونیستی است و اینکه 
امکان ارسال کمک ها باید فوری برقرار شود؛ هیچ کسی جز ملت 
فلسطین شایسته تصمیم گیری برای خود نیست.کنعانی درباره 
سدسازی و منابع آبی مشترک میان ایران و کشورهای منطقه نیز 
گفت: موضوع منابع آبی و رودخانه های مشــترک مرزی، همواره 
در ســطوح مختلف رایزنی شده است؛ ما پاسخ های مثبتی را در 
گفت وگو با مقامات ترکیــه در این خصوص دریافت کردیم؛ این 
موضوع زمان برَ اســت و در جدول مذاکرات دستگاه دیپلماسی، 

وجود دارد.

رییس جمهور اظهار امیدواری کرد که در آســتانه ســال جدید میلادی، شاهد 
اقــدام فوری جامعه جهانی و تمامی انســان های پاک ســیرت در جهت توقف 
کشــتار مردم بی گناه غزه باشیم. به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید 

ابراهیم رئیسی در پیامی به پاپ فرانسیس رهبر کاتولیک های جهان تصریح کرد: 
امروزه چالش های متعددی گریبان گیر جوامع بشــری شده است که مهمترین 
آن لشکرکشــی رژیم صهیونیستی اسرائیل به نوار غزه می باشد. متأسفانه با عدم 

برخورد قاطعانه ســازمان ها و مجامع بین المللی با این اقدام از یک سو و حمایت 
دولت آمریکا و برخی از کشورهای اروپایی از این رژیم از سوی دیگر، شاهد کشته 
شدن بیش از ۱۷ هزار انسان مظلوم به ویژه زنان و کودکان فلسطینی توسط رژیم 
غاصب اســرائیل در غزه هستیم. متن پیام رئیس جمهور به شرح زیر است؛ بسم 
الله الرحمن الرحیم عالی جناب پاپ فرانسیس رهبر کاتولیک های جهان با کمال 
مسرت، فرا رسیدن میلاد فرخنده حضرت عیسی بن مریم »علیه السلام« و آغاز 
سال نو میلادی ۲۰۲۴ را به جناب عالی و همه موحدین جهان صمیمانه تبریک 
می گویم. عیسی مسیح )ع(، پیامبر صلح و دوستی و کیش و آئین ایشان سرشار 
از مهرورزی، صبر و ایســتادگی در برابر ظلم و کمــک به محرومان و مظلومان 
اســت. تفکر و تأمل در خصایص والای حضرت عیســی بن مریم )ع( و بررسی 
و به کارگیری شــیوه و ســلوک زندگی آن حضرت و تمامی انبیا الهی، می تواند 
راه گشــای مسیر امروز بشــر به سوی کمال باشــد. همان گونه که اطلاع دارید، 
امروزه چالش های متعددی گریبان گیر جوامع بشــری شده است که مهمترین 
آن لشکرکشــی رژیم صهیونیستی اسرائیل به نوار غزه می باشد. متأسفانه با عدم 
برخورد قاطعانه ســازمان ها و مجامع بین المللی با این اقدام از یک سو و حمایت 
دولت آمریکا و برخی از کشورهای اروپایی از این رژیم از سوی دیگر، شاهد کشته 
شدن بیش از ۱۷ هزار انسان مظلوم به ویژه زنان و کودکان فلسطینی توسط رژیم 
غاصب اسرائیل در غزه هســتیم. امیدوارم در آستانه سال جدید میلادی، شاهد 
اقدام فوری جامعه جهانی و تمامی انسان های پاک سیرت در جهت توقف کشتار 
مردم بی گناه غزه باشیم و بتوانیم با تمسک و استعانت از آئین پر مهر انبیا الهی به 
ویژه حضرت عیسی مسیح )ع(، بر چالش های متعدد بشری فائق آمده و گام های 
مؤثری در مسیر رشد و اعتلای ملت هایمان برداریم. از خداوند متعال، سلامتی و 
موفقیت آن جناب، شکوفایی و بهروزی پیروان حضرت مسیح )ع( و برقراری صلح 

و آرامش در سراسر جهان را مسئلت دارم.

جانشــین رییس ســتاد کل نیروهای مسلح، از تدوین آیین نامه های مربوط به اســتقلال علمی دانشگاه های نظامی از 
وزارت علوم خبر داد.به گزارش خبرنگار مهر، امیر »عزیز نصیرزاده« جانشین رییس ستاد کل نیروهای مسلح امروز در 
آیین بزرگداشــت هفته پژوهش در دانشگاه دافوس، اظهار کرد: جایگاه علمی دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش در بین 
دانشگاه های جهان، ارتقای چشمگیری داشته و امروز به عنوان یکی از مراجع علمی در میان دانشگاه های جهان شناخته 
می شــود.وی با اشــاره به جایگاه علم و دانش در روایات دینی، افزود: روایات و جملات بسیاری از بزرگان تاریخ درباره 
اهمیت علم آموزی و دانش وجود دارد و ما شاهدیم که رسول اکرم )ص( و معصومین )ع( بر دانش آموزی تاکید کرده اند. 
جانشین رییس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: اگر می خواهیم که کسی به ما زور نگوید و قدرتمند و با اقتدار باشیم، 
باید در حوزه دانش و پژوهش پیشــرفت کنیم؛ پیشــرفت و قدرت در گرو دانش و پژوهش است.وی با اشاره به اقدامات ستاد کل نیروهای مسلح برای ارتقای جایگاه 
علمی نیروهای مسلح گفت: استقلال علمی دانشگاه های نظامی از وزارت علوم را از شورایعالی انقلاب فرهنگی دریافت کرده و به دنبال اجرای بیانات مقام معظم رهبری 

در حوزه پژوهش و علم و فناوری هستیم؛ در همین راستا در حال تدوین آیین نامه های مربوطه هستیم.

معاون اول رئیس جمهور در پیام های جداگانه ای به نخســت وزیران و همتایان خود در کشــورهای مسیحی، ضمن 
تبریک آغاز سال نو میلادی ۲۰۲۴ بر ضرورت توقف جنایات وحشیانه رژیم صهیونیستی در غزه تاکید کرد.به گزارش 
ایســنا، محمد مخبر در بخشــی از این پیام ها با بیان اینکه کشــتار مردم بی گناه در نوار غزه توسط رژیم اشغالگر 
صهیونیســتی،  تبدیل به فاجعه انسانی و یکی از مهمترین بحران های امروز جهان شده است، ابراز امیدواری کرد در 
آستانه سال نو میلادی و در سایه مساعی جمعی رهبران و مقامات عالی رتبه کشورها، شاهد پایان جنگ و درگیری،  

ریشه کن شدن ظلم و سلطه طلبی و حرکت در مسیر صلح و امنیت و ارتقاء رشد و تعالی بشر باشیم.

امیر نصیرزاده:

آیین نامه های استقلال دانشگاه های نظامی از وزارت علوم تدوین 
میشود

در پیام های جداگانه مخبر به به نخست وزیران و همتایانش در کشورهای مسیحی مطرح شد

برای صلح و امنیت جهانی جنایات رژیم 
صهیونیستی متوقف شود

رییسی در پیامی به پاپ به مناسبت سالروز میلاد حضرت عیسی )ع(؛

امیدوارم شاهد اقدام جامعه جهانی جهت توقف کشتار مردم غزه باشیم
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گزیده خبر در بازدید ستادی رئیس جمهور از وزارت نیرو صورت گرفت

آغاز اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه انرژی خورشیدی

شاخص بورس روی ۲.۲ میلیون 
واحد ایستاد

اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه انرژی تجدیدپذیر به عنوان 
بزرگترین قرارداد یکجای ساخت نیروگاه تجدیدپذیر بادی و خورشیدی 
در غرب آســیا، امروز در حضور رئیس جمهور آغاز شد و قرار است تا 
پیش از آغاز دوره پیک مصرف ســال ۱۴۰۳ به بهره برداری برسد. به 
گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیســی که صبح امروز دوشنبه در قالب 
فرآیند نظارت ستادی بر دســتگاه های اجرایی در وزارت نیرو حضور 
یافته اســت، ضمن بازدید از نمایشگاه اقدامات و دستاوردهای وزارت 
نیرو، دســتور آغاز اجرای طرح احداث ۴ هــزار مگاوات نیروگاه انرژی 
تجدیدپذیر را صادر کرد. با بهره برداری از این پروژه ظرفیت تولید برق 
از منابع تجدیدپذیر که در ابتدای آغاز به کار دولت مردمی حدود ۸۷۰ 
مگاوات بود و در حال حاضر حدود هزار و ۱۱۹ مگاوات اســت به بیش 
از ۵ هــزار و ۱۱۹ مگاوات افزایــش خواهد یافت. وزارت نیرو در دولت 
مردمی برنامه افزایش ۱۰ هزار و ۹۰۰ مگاوات ظرفیت تولید انرژی از 
منابع تجدیدپذیر را دارد. به موجب طرحی که امروز قرارداد اجرای آن 
به عنوان بزرگترین قرارداد یکجای ساخت نیروگاه تجدیدپذیر در غرب 
آســیا در حضور دکتر رئیسی امضا شد، ســرمایه گذاران ۴ شرکت در 
قالب چهار سبد شامل ۲ سبد ۱۵۰۰ مگاواتی و ۲ سبد ۵۰۰ مگاواتی 
برای احداث ۹۵ نیروگاه خوشیدی و بادی اقدام و در مجموع ظرفیتی 
بالغ بر ۴ هزار مگاوات بــرق تجدیدپذیر را حداکثر تا زمان پیک برق 
سال ۱۴۰۳ به شبکه سراسری متصل خواهند کرد. با توجه به اهتمام 
دولت و شخص رئیس جمهور نســبت به رفع ناترازی های موجود در 
کشور به ویژه در بخش انرژی، موانع و مشکلات پیش روی شرکت های 
حاضــر در این طرح از جمله تملک زمین ها، نحوه اتصال به شــبکه و 
مشکلات زیســت محیطی به صورت ویژه بررسی و مرتفع شده است. 

در حال حاضر ۳۸۱ محل برای ســاخت نیروگاه هــای تجدیدپذیر با 
ظرفیت حدود ۱۱ هزار مگاوات با محوریت ۱۶ شرکت برق منطقه ای 

در سراســر کشور وجود دارد. شــرکت های برق منطقه ای استان های 
تهران با ۳۲ درصد، فارس با ۱۰ درصد و سیســتان و بلوچستان با ۹ 

درصد از استان هایی هســتند که بیشترین سهم را در احداث ۴ هزار 
مگاوات نیروگاه خورشیدی در کشور دارند. در مراسم امروز همچنین 
نیروگاه ۱۰ مگاواتی "ســاغند" یزد به عنوان بخشــی از ۲۶۰ مگاوات 
ظرفیت اضافه شــده به مجموع تولید برق تجدیدپذیر کشور از ابتدای 
فعالیت دولت مردمی تاکنون، با دســتور دکتر رئیسی به شکل رسمی 
افتتاح شــد. رئیس جمهور همچنین از نمایشگاهی که به منظور ارائه 
اقدامات و دستاوردهای این وزارتخانه در سه بخش آب، برق و فاضلاب 
در دو ســال و نیم گذشته برگزار شده بود، بازدید کرد و با توضیحات 
دســت اندرکاران این بخش ها از جزئیات عملکرد این وزارتخانه مطلع 
شــد.بر اساس گزارش ارائه شــده در دوره پیک مصرف سال ۱۴۰۲ با 
اجرای برنامه های رفع ناترازی، برای اولین بار در تاریخ تولید برق کشور، 
میزان تامین انرژی صنعت از بخش خانگی پیشی گرفت و ۸۵ درصد 
انرژی اضافه تولید شــده نســبت به ۱۴۰۰، به بخش تولید اختصاص 
یافــت. از ابتدای دولت مردمی تا کنون ۸ هزار و ۸۰۰ مگاوات ظرفیت 
وارد مدار شــده است که نســبت به زمان طی شده از شهریور ۱۴۰۰ 
یک رکورد محسوب می شود.همچنین بر اساس برنامه تامین آب شرب 
برای ۱۰ هزار روستا، تا این لحظه عملیات عمرانی آبرسانی به ۳ هزار 
و ۶۴۰ روستا به اتمام رسیده که دسترسی ۸۶ درصد روستاهای کشور 
به آب شــرب پایدار را تضمین کرده است.طبق توضیحات ارائه شده 
در دولــت مردمی مدیریت هوشــمند آب زیرزمینی به عنوان یکی از 
مهمترین شاخص های پایداری منابع آب، با اتکا به ابزارهای گوناگون 
نظیر تامین انرژی در دستور کار قرار گرفته و اجازه برداشت غیرمجاز 
و از بین رفتن عدالت در زمینه استفاده از منابع آب زیرزمینی به هیچ 

مشترکی داده نمی شود.

بورس اوراق بهادار تهران امروز ۸۲۳۰ واحد کاهش یافت و به دو میلیون و ۲۰۰ هزار 
واحد رسید.به گزارش ایسنا، شــاخص کل بورس اوراق بهادار تهران، امروز ۸۲۳۰ 
واحد افت کرد و در عدد دو میلیون و ۲۰۰ هزار و ۱۱۲ واحد ایستاد. در واقع با وجود 
کاهش ســه روز کاری اخیر، بازار سرمایه کانال ۲.۲ میلیون واحد را از دست نداده 
است.شــاخص کل هم وزن هم ۵۴۹ واحد کاهش پیدا کرد و به ۷۶۱ هزار و ۲۳۵ 
واحد رسید.تعداد معاملات امروز بیش از ۳۷۹ هزار فقره و ارزش آن ۶۴۸۲ میلیارد 

تومان اعلام شد.شاخص بورس روی ۲.۲ میلیون واحد ایستاد
نقشــه بازار  بورس ـ یکشــنبه ۳ دی ۱۴۰۲فولاد، فملی، تاپیکو و فارس بیشترین 
تاثیر منفی را در شــاخص کل داشتند. شهر، ثشاهد، وخارزم و خزامیا از نمادهای 
پرتراکنش بودند که به جز وخارزم، سایر نمادها مثبت به کار خود پایان دادند.امروز 
فرابورس نیز با کاهش ۸۶ واحدی مواجه شد و به ۲۶ هزار و ۴۹۱ واحد رسید. ۲۶۳ 
هزار معامله به ارزش ۵۸۴۲ میلیارد تومان در فرابورس انجام شــد.انتخاب، وسپهر 
و بپاس بیشــترین تاثیر منفی و وهور بیشترین تاثیر مثبت را در شاخص فرابورس 
داشتند. همچنین کرومیت و فصبا از نمادهای پرتراکنش منفی و نطرین و زماهان 

از نمادهای پرتراکنش مثبت امروز فرابورس بودند.

در پی رای دیوان عدالت اداری به ابطال مصوبه واردات یک دستگاه خودرو برای ورزشکاران 
باید گفت گمرک فقط مجری بوده و طبق آنچه دولت و قانون تصمیم می گیرد اقدام خواهد 
کــرد؛ امــا باید دید دولت با توجه به رای دیوان عدالت چــه تصمیمی در این زمینه خواهد 
گرفت.به گزارش ایسنا، دولت پس از برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، به عنوان پاداش، قول 
ارائه حواله یک دستگاه خودروی وارداتی را به بازیکنان داده و سپس مجوز آن را صادر کرد.

به عبارت جامع تر می توان گفت که پس از صعود تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی قطر، 
از ســوی هیات وزیران مصوب شــد که امتیاز واردات یک دســتگاه خودرو به بازیکنان تیم 
ملی و گروه کادر فنی تیم ملی فوتبال ایران )اعلامی از ســوی وزارت ورزش و جوانان( داده 
شــود و بازیکنان بتوانند یک دســتگاه از خودروهای وارداتی را با سود بازرگانی صفر درصد 
و بــا رعایت قوانین و مقررات مربوطه، دریافت کنند.گفتنی اســت که این موضوع اعتراض 
گســترده ورزشکاران سایر رشته های ورزشــی را به دنبال داشت؛ اما حاشیه های این مجوز 
)واردات خودروی فوتبالیســت ها( زمانی بیشتر شد که حسین کنعانی زادگان در مصاحبه ای 
تلویزیونی اعلام کرد با مجوز داده شده، یک رنج روور ۱۰۰ میلیارد تومانی وارد کرده است.این 
اقدام برای برخی بازیکنان که امکان پرداخت وجه خودرو را داشته ، اجرایی شده و خودروی 
خریداری شده توسط برخی بازیکنان از گمرک ترخیص و تحویل شد و خودروی برخی دیگر 
که هنوز تسویه نشده در گمرکات کشور است.ماجرا از آنجایی  شروع شد که پس از مصاحبه 
کنعانــی زادگان ، دیوان عدالت ادارای این موضوع را در صحن به رای گذاشــته و در نهایت 
رای به ابطال این مصوبه هیات وزیران داد؛ براین اساس سه شنبه هفته گذشته )۲۸ آذر ماه( 
دیوان عدالت اداری، رای به ابطال مصوبه واردات خودرو توسط فوتبالیست ها داد.دیوان عدالت 
تاکید کرد اینگونه پاداش ها باید یا برای تمامی قهرمانان لحاظ شــود، یا برای هیچ ورزشکار 
رشته خاصی قابلیت اجرا نداشته باشد؛ بنابراین دلیل این ابطال توسط دیوان عدالت اداری، 
"ایجاد تبعیض ناروا بین ورزشــکاران" اعلام شد.در جلسه هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
در جلسه ۲۸ آذر ماه، قضات عضو این هیات با استناد به بند نهم از اصل سوم قانون اساسی 
جمهوری اســلامی ایران در حوزه رفع تبعیضات ناروا و ایجاد امکانات عادلانه برای همه در 
تمام زمینه های مادی و معنوی که از وظایف دولت جمهوری اسلامی ایران است، اختصاص 
مجوز واردات یک دستگاه خودروی سواری به هر کدام از بازیکنان تیم ملی فوتبال و کادر فنی 
مصداق تبعیض ناروا دانست. همچنین در جلسه مذکور، اعمال ماده ۱۳ قانون دیوان عدالت 
اداری که زمان اجرای آرای هیات عمومی را مشخص می کند به رای گذاشته شد و با پذیرش 
آن، تاریخ ابطال مصوبه به زمان صدور آن بازگشت؛ از این رو گفته شد که بازیکنان و کادر فنی 
تیم ملی فوتبال که پیش از این اقدام به واردات خودرو کرده بودند نیز مشــمول رای هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری خواهند شد. بیشتر بخوانید: دلایل دیوان عدالت برای ابطال مجوز 
واردات خودرو توسط اعضای تیم ملی فوتبال به دنبال این موضوع، فدراسیون فوتبال به ابطال 
این مصوبه واکنش نشــان داده و اعلام کرد: در راســتای صیانت از حقوق مکتسبه بازیکنان 
تیــم ملی که بر مبنای مصوبه هیات  دولت ایجاد شــده و در زمان اعتبار مصوبه با پرداخت 
وجوه توســط خود بازیکنان به منظور خرید خودرو، حقوق گمرکی و ســایر عوارض قانونی 
نســبت به واردات خودرو اقدام کرده اند، با احترام کامل به آرای قضات شریف دیوان عدالت 
اداری، تمامی راهکارهای قانونی را طی کرده و مساعی خویش را در حدود قوانین و مقررات 
به کار بندد تا به امید خداوند متعال، مراتب منتهی به حصول نتایج منصفانه شود.همچنین 
امروز کیومرث هاشــمی-وزیر ورزش- در حاشیه مراسم اختتامیه دوره تکمیلی تربیت مربی 

فرهنگ و اخلاق ورزش کشور در واکنش به این موضوع، اعلام کرد: " در گذشته هیات وزیران 
محبت داشته و مصوبه واردات خودرو توسط فوتبالیست ها را مصوب کرد اما بعد از چند سال 
این مصوبه در آســتانه  جام ملت ها باطل شد و نگرانی هایی ایجاد کرد. بنده به رئیس دیوان 
عدالت اداری گفتم که ملاحظات این چنینی داشته باشند البته دولت مصمم و به دنبال آن 
است که برای تمام رشته های ورزشی شرایطی فراهم کند تا هم این مشکل حل شود و هم 
ظرفیت های جدیدی برای قهرمانان رشته های دیگر فراهم شود تا دغدغه های آن ها نیز مرتفع 
شود." گمرک فقط مجری است بدیهی است طبق قوانین گمرک این خودروها مجوز واردات 
و تحویل به ورزشــکاران را داشته  اســت. بر اساس استناد به قوانین گمرگی باید گفت : "در 
چارچوب قانون و وفق مقررات، در موضوع وارداتی ها، بایســتی مجوز ثبت سفارش از سوی 
وزارت صمت صادر شده باشد؛ زمانی که این مجوز برای کالایی صادر شد، بدین معناست که 
این کالا اجازه ورود به کشور را دارد و گمرک نیز در نقش مجری، تنها وظیفه ترخیص طبق 
قانون را دارد. گمرک صرفا مجری است و نقش قانون گذاری یا سیاست گذاری ندارد؛ در مورد 
خودروی فوتبالیست ها نیز، مجوزها توسط دولت صادر شده و طبیعتا وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در ســامانه ثبت سفارش، اجازه ورود این خودروها را تایید کرده است؛ بنابراین اجازه 
واردات این خودروها در چارچوب مقررات صادرات و واردات و آیین نامه اجرایی آن، داده شده 
تا خودروها وارد کشــور شوند. واردات خودروهایی که مجوز ثبت سفارش دارد، زمانیکه وارد 
گمرک و به آن اظهار می شود، گمرک در چارچوب قانون و مقررات، حقوق و عوارض گمرکی 
را محاسبه و دریافت می کند و اجازه می دهد که این خودرو وارد فرآیند شماره گذاری شود؛ که 
دیگر بحث پلیس و نیروی انتظامی است. این خودروی فوتبالیست ها، آن هایی که به گمرک 
اظهار شــده، در چارچوب قانون کارها و تشــریفات آن انجام شده و ترخیص و تحویل شده 
اما اینکه شــماره گذاری شده یا نه، دیگر با گمرک نیست. در مورد خودروهایی هم که اظهار 
به گمرک نشــده اند، دیگر موضوع خود را دارد و طبیعتا افراد هزینه عوارض و... را پرداخت 
نکرده اند یا وجه خود را نداشته اند؛ بنابراین خودرو ترخیص نشده و هنوز در گمرکات است. 
اما اگر قرار بر این باشــد که خودروهای تحویلی، به دلیل ابطال مصوبه توسط دیوان عدالت، 
بازپس گرفته شود، بایستی گفت که این خودروها در زمانیکه وارد شده، مجوز داشته و مصوبه 
تحویل به ورزشکاران هم وفق قانون و قول دولت وجود داشته است؛  اما اگر این مصوبه ابطال 
شــود، بسته به آنچه که قانون گذار یا سیاست گذار به گمرک اعلام می کند، گمرک می تواند 
باز هم در چارچوب قانون، خودروهای ترخیص شــده یا هر کالای ترخیص شده را چنانچه 
مجوزها لغو شــده باشد، درخواست بازگشت کالا به گمرک را داشته و آن را مطالبه کند؛ یا 
اگر هزینه عوارض و حقوق گمرکی متناسب نبوده، برای آن کسر دریافتی صادر می شود.در 
مورد خودروها، ابتدا باید مصوبه صادر شــده تعیین تکلیف شود؛ اما هنوز ابطال نشده و تنها 
دیوان عدالت رای به ابطال آن داده  و دولت هم بدان معترض شــده است؛ بنابراین بایستی 
منتظر تعیین تکلیف نهایی این موضوع باشــیم.چنانچه مصوبه دولت ابطال شــد، بر اساس 
قوانین موجود گمرک می تواند در چارچوب مقررات تجارت خارجی و قانون حقوق گمرکی، 
مطالبه کرده و براســاس مجوزی که صادر می شود، کالا را برگردانده یا توقیف کند. "گفتنی 
است برخی ورزشــکاران، با پرداخت هزینه ها، خودروی خود را تحویل گرفتند، اما مشمول 
شماره گذاری نشده و پلیس از شماره گذاری این خودروها سرباز می زند و منتظر نظر قانونی 

هستند؛ حال باید منتظر ماند تا نظر دولت در این زمینه اعلام شود.

ایسنا/خوزســتان  مدیر کل غله و خدمات بازرگانی خوزســتان از آغاز برگزاری جلسات برنامه ریزی جهت خرید تضمینی 
گندم و کلزا در استان خبر داد و گفت: خوزستان تامین کننده ۲۰ درصد گندم مورد نیاز کشور است. امید جهان نژادیان 
در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: بر اســاس برنامه ابلاغی از سوی شرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران به منظور 
برنامه ریزی، آمادگی و فراهم سازی تمهیدات و اتخاذ تدابیر در خصوص اقدامات و عملیات قبل از خرید تضمینی گندم و 
دانه های روغنی سال ۱۴۰۳-۱۴۰۲ اولین جلسه در این خصوص با حضور مدیران این اداره کل برگزار شد. وی با اشاره به 
نقش استان خوزستان در تامین ۲۰ درصد از گندم کشور، افزود: از آنجایی که این استان جزو اولین مناطق کشور است که 
برداشت گندم و کلزا در آن آغاز می شود، نیازمند برنامه ریزی دقیق و جامعی برای این مهم هستیم.جهان نژادیان ادامه داد: 
در همین راستا مکاتبات اولیه با دستگاه های مرتبط و مشاورین خرید تضمینی در دستور کار قرار گرفته است. وی بیان کرد: 
خرید تضمینی گندم و کلزا در خوزســتان در یک بازه  زمانی ۴۰ روزه انجام می شود و همین موضوع باعث متفاوت بودن 
این استان با سایر استان ها و حساسیت دو چندان آن می شود. جهان نژادیان اظهار کرد: امیدواریم امسال نیز در حوزه خرید 

گندم مانند سال های گذشته عملکرد درخشان و موفق دیگری را به افتخارات خوزستان بیافزاییم.

بخشنامه افزایش سقف فردی تسهیلات مسکن روستایی به ۹ بانک عامل به منظور پرداخت تسهیلات جدید طرح 
بهسازی و نوسازی مسکن در روستاها و شهرهای زیر ۲۵ هزار نفری ابلاغ شد.به گزارش ایسنا، بانک مرکزی اعلام 
کرد: بر اساس تصمیمات متخذه در شورای پول و اعتبار در تاریخ ۲۸ آبان ۱۴۰۲ سقف فردی تسهیلات بهسازی 
و نوسازی مسکن روستایی و شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت از دو میلیارد ریال به سه و نیم میلیارد ریال با نرخ 
سود ۵ درصد افزایش پیدا کرد.گفتنی است پیرو نامه ای در تاریخ ۱۶ شهریور ۱۴۰۱ درخصوص تسهیلات طرح ویژه 
بهسازی و نوسازی مسکن روستایی،  تصویب نامه به تاریخ ۸ آبان ۱۴۰۲ هیات وزیران در خصوص تسهیلات مزبور، 
حسب تصمیمات متخذه در شورای پول و اعتبار در تاریخ ۲۸  آبان ۱۴۰۲  مقرر شده:"سقف فردی تسهیلات طرح 
ویژه بهسازی و نوسازی مسکن در روستاها و شهرهای زیر  ۲۵ هزار نفر جمعیت برای۳۵۰ هزار واحد مسکونی، به 
مبلغ ۳.۵ میلیارد ریال افزایش یابد. "گفتنی است؛ بخشنامه افزایش سقف فردی تسهیلات مسکن روستایی به ۹ 

بانک عامل ملت، مسکن، تجارت، ملی، صادرات، سپه، رفاه کارگران، کشاورزی و پست بانک ابلاغ شد.

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان عنوان کرد

ابلاغ بخشنامه وام ۳۵۰ میلیون تومانی مسکن خوزستان تامین کننده ۲۰ درصد گندم مورد نیاز کشور
روستایی به بانک ها

نمایشگاه اصفهان؛ یکی از استانداردترین 

سایت های نمایشگاهی کشور

ایسنا/اصفهان مدیرعامل شرکت نمایشگاه بین المللی استان اصفهان، با تاکید 
بر اینکه بیش از۳۰ ســایت نمایشگاهی در کشور وجود دارد که  نمایشگاه 
اصفهان با قدمت ۳۰ ســاله خود، در کشور جزو بهترین ها بوده است، گفت: 
امروز یکی از استانداردترین سایت های نمایشگاهی کشور در اصفهان است، 
در حوزه بین المللی و خارجی رشد خوبی داشته ایم و امیدواریم در سال آینده 
با برنامه ریزی بهتر ایــن همکاری را دوچندان کنیم.احمدرضا طحانیان، در 
نشست خبری شرکت نمایشگاه بین المللی استان اصفهان با اصحاب رسانه، 
با اشاره به اینکه نمایشــگاه اصفهان با قدمت ۳۰ ساله خود، در کشور جزو 
بهترین ها بوده اســت، اظهار کرد: در هفت ماه اخیر، نمایشــگاه بین المللی 
یکی از شــلوغ ترین دوره های خود را پشت سر گذاشته است و تقریبا سعی 
شــده در هر هفته نمایشگاه برگزار شــود، تاکنون تلاش کردیم حاصل کار 
صنایع شــهر و کشورمان را در نمایشــگاه ها ارائه دهیم.  وی با اعلام اینکه 
سال جاری بیش از ۴۳ رویداد نمایشگاهی داشته ایم که نزدیک به ۳۱ مورد 
آن انجام شده و تا آخر سال ســایر رویدادها نیز انجام می شود، افزود: رشد 
نمایشــگاهی از لحاظ بازدیدها و شرکت سازمان ها بسیار خوب بوده است، 
نمی توان گفت عالی بوده ایم، اما در کشــور تقریباً به عنوان یک نمایشــگاه 
خوب شناخته شــده ایم، امید داریم با برنامه ریزی هایی که در سال ۱۴۰۲ 
برای ۱۴۰۳ شده است، سالی بهتر داشته باشیم.مدیرعامل شرکت نمایشگاه 
بین المللی استان اصفهان، گفت: بر اساس برنامه ریزی و تقویم نمایشگاهی 
مُصوب در ۶ ماهه ابتدایی امســال تعداد نمایشگاه های کمتری برگزار شد 
اما در ۶ ماهه دوم بشدت درگیر برپایی نمایشگاه های مختلف خواهیم بود. 
چهار محور اساسی در سالجاری برای نمایشگاه بین المللی اصفهان در نظر 
گرفته شده که در سه حوزه داخلی، خارجی و بین الملل فعالیت داشته است.

وی با اعلام اینکه امروز یکی از استانداردترین سایت های نمایشگاهی کشور 
در اصفهان اســت، تصریح کرد: باید چابک سازی و کارآمدی این مجموعه 
و تحولات راهبردی آن نیز در دســتور کار قرار گیرد که تعهد به انجام این 
کار جزو مأموریت های تازه شــرکت نمایشگاه بین المللی اصفهان محسوب 
می شود.طحانیان با بیان اینکه بیش از۳۰ سایت نمایشگاهی در کشور وجود 
دارد، گفت: بزرگ ترین سایت های نمایشگاهی در پنج کلانشهر تهران، تبریز، 
مشــهد، اصفهان و شیراز واقع شده اســت که جایگاه نمایشگاه اصفهان از 
لحاظ به روز بودن و زیرســاخت ها پس از تهران قرار دارد.وی با اشــاره به 
تعاملات بین المللی، توضیح داد: در حوزه بین المللی ســعی شده است که 
از کشــورهای مختلف و از توان و پتانســیل خواهرخواندگی و ارتباطی که 
با وزارت خارجه داریم بتوانیم یکســری از شرکت ها و تعدادی از مسئولین 
شهرهای مختلف و یا تجار شهرهای مختلف را در نمایشگاه حاضر کنیم که 
این موضوع نسبت به سال گذشته رشد بسیار خوبی داشته است.مدیرعامل 
شرکت نمایشگاه بین المللی اســتان اصفهان، ادامه داد: در بخش ارتباطات 
خارجی سعی شده اســت که چند عنوان نمایشگاهی برگزار شود، تاکنون 
برنامه ریزی کرده ایم که به کشــورهای روسیه، اسپانیا و ایتالیا هیئت هایی 
را اعــزام کنیم و همکاری هایی صورت گرفته اســت، در حوزه بین المللی و 
خارجی رشد خوبی داشته ایم و امیدواریم در سال آینده با برنامه ریزی بهتر 
این همکاری را دوچندان کنیم. وی با اشاره به دیگر اقدامات بیان کرد: یکی 
از کارهای بسیار مهمی که در سال ۱۴۰۱ آغاز شد، بحث برنامه ریزی، تهیه 
استراتژی و ایجاد یک چشم اندازی بود که بر اساس آن فعالیت های ما شکل 
بگیرد. طحانیان، اظهار کرد: بسیاری از مشکلات نمایشگاه اصفهان از طریق 
تعامل با مجموعه های مختلف حل می شــود و ما از تمام توان سازمان های 
مردم نهاد و اتاق های دوستی و ارتباط خواهر خواندگی با شهرهای کشورهای 

دیگر در زمینه حل مشکلات نمایشگاهی استفاده می کنیم.

عضو هیات مدیره انجمن بتن:

در صنعت بتن عقب نیستیم
عضو هیات مدیره انجمن بتن گفت: در ســال های اخیر در بخش دانش فنی تولید و 
طراحی بتن جزو ۱۰ کشور برتر دنیا هستیم و جهش خوبی در این حوزه داشتیم.به 
گزارش ایسنا، جاوید خطیبی - بازرس و عضو هیات مدیره انجمن بتن - اظهار کرد: 
در سال های اخیر در بخش دانش فنی تولید، طراحی و مصرف بتن جزو ۱۰ کشور برتر 
دنیا هســتیم  و جهش عالی در این حوزه داشتیم.وی افزود: دانش فنی تولید بتن در 
کشورمان خوب است و مصالح نیز به اندازه کافی موجود است.   به عنوان مثال  بتن 
خودتراکم ۱۰ سال است که به بازار بتن آمده و کشورمان جزو تولیدکنندگان این بتن 
اســت. در صنعت بتن عقب نیستیم. نقص ما در این حوزه فقط عدم مدیریت و نظام 
مند بودن نیروی انســانی در این حوزه است.خطیبی در گفت وگو با روی خط اقتصاد 
گفت: باید همه اجزای حوزه تولید بتن در کشــور، اعم از تکنسین ها تقویت شوند تا 
طی ۳ سال آینده نمره مادر این حوزه به عدد ۱۹ برسد.عضو هیات مدیره انجمن 
بتن گفت: تعداد زیادی از  مقاله هایی که در  حوزه بتن در دنیا به چاپ 
می رسد مربوط به ایرانی ها است. متاسفانه ضعف ما در حوزه اجرای بتن، 
استفاده غیر فنی و نادرست بتن در ساختمان های در حال ساخت است.

تعیین تکلیف خودروی ورزشکاران در انتظار لغو یا اجرای مصوبه!
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نماینده تجاری سازی پژوهشگاه فضایی ایران از توسعه فناوری های 
فضایی در صنایع دفاعی، امنیتی، خودرو و برق و تولید و بومی سازی 
محصولات فناورانه خبر داد.احمد سلیمانی در گفت و گو با خبرنگار 
مهر یکی از رویکردهای پژوهشــگاه فضایی ایران را توســعه سرریز 
فناوری های فضایی در صنایع مختلف از جمله صنعت برق، امنیتی، 
دفاعی و … برشمرد و گفت: در این رویکرد تلاش می کنیم از طریق 
فرایند تحقیق و توسعه ای که در خصوص احصا سیستم های فضایی 
و سامانه های فضایی در دســتور کار داریم، نیارمندی های فناورانه 
ســایر صنایع را برطرف کرده و پوشــش دهیم، از جمله اینکه طی 
یکسال اخیر توانســتیم برخی محصولات حاصل از سرریز صنعت 
فضایی را در صنعت برق، خودرو، حوزه های امنیتی و دفاعی اشاعه 
دهیم.ساخت دستگاه آشکارساز مواد مخدر و منفجره با تکنولوژی 
فضایی نماینده تجاری ســازی پژوهشگاه فضایی ایران بیان کرد: به 
طور مثال در یک ســال اخیر »دستگاه آشکارســاز ایستگاهی دو 
منظــوره مواد مخدر و مواد منفجره« کــه از دل صنعت فضایی در 
صنایع حوزه امنیتی و دفاعی ســرریز شده را تولید کنیم و در حال 
حاضر تولید کننده انحصاری آن در کشــور پژوهشگاه فضایی ایران 
است. خط تولید تجاری این دستگاه از سال گذشته به صورت فعال 
راه اندازی شــده و سالیانه بالغ بر ۸۰ دستگاه در اختیار سازمان ها و 
نهادهای دفاعی کشور قرار می دهیم. از آنالیز ۵ ثانیه برای کشف مواد 
تا حساسیت در حدنانوگرم وی در ادامه قابلیت حمل و نقل آسان، 
آنالیز میدانی مواد منفجره peten، rdx، tnt و dnt و …، آنالیز میدانی 
مواد مخدر مثل؛ شیشــه، قرص ایکس، کوکائین، ترامادول، تریاک 
و هروئیــن، امکان اضافه کردن مواد جدید بــه کتابخانه نرم افزار، 
امکان ذخیره ســازی اطلاعات و قابلیت ارسال نتایج را از ویژگی ها 
و مشــخصات عملیاتی این دستگاه آشکارســاز برشمرد. سلیمانی 
کاربردپذیری فناوری این محصول را حساسیت در حدنانوگرم، زمان 
آنالیز ۵ ثانیه ای و اعلام هشدار صوتی و تصویری عنوان کرد و گفت: 
از مزایای رقابتی این محصول می توان به طراحی و ساخت متناسب 
با نیاز مشــتری، آمادگی سریع دستگاه پس از انجام هر آنالیز، ارائه 
پشــتیبانی فنی و خدمات پس از فروش، قیمت کمتر نســبت به 
نمونه های خارجی و امکان صادرات به کشورهای همسایه اشاره کرد. 
بومی سازی و رفع یکی از نیازمندی های حوزه خودروهای برقی وی 
از ســاخت یک محصول فناورانه دیگر با تکنولوژی فضایی دیگر در 
حوزه صنعت خودرو خبر داد و گفت: سیاســتگذاری کشور به این 
ســمت رفته که در سال ۱۴۰۳ خودروسازان داخلی باید بتوانند در 
کنار خودروهای احتراقی خود، خودروهای برقی را توسعه و در خط 
تولید خود قرار دهند. یکی از نیازمندی های حوزه خودروهای برقی، 
بســته های »باتری های لیتیوم ین« است که فناوری آن در داخل 
کشور وجود نداشت و ما در کنار فرایند تحقیق و توسعه در صنعت 
فضایی، توانســتیم برای اولین بار در کشور »سل باتری لیتیوم ین« 
مورد نیاز صنعت خودرو را تولید کنیم. ساخت انحصاری »سل باتری 
لیتیوم ین« توسط پژوهشــگاه فضایی ایران نماینده تجاری سازی 
پژوهشــگاه فضایی ایران با اعلام اینکه پژوهشگاه فضایی ایران در 
حال حاضر تولید کننده انحصاری »ســل باتری لیتیوم ین« برای 
خودروهای برقی در کشور است، تصریح کرد: در تفاهمی که با گروه 
مپنا )یکی از مجموعه های صنعتی بزرگ کشور( خواهیم داشت قرار 
است، پژوهشگاه فضایی به عنوان واحد تحقیق و توسعه گروه مپنا 
و توســعه دهنده خطوط تولید مپنا خواهد بود تا مپنا بتواند خیلی 
سریع تر در بحث بومی سازی خودروهای برقی و اشاعه آن در سطح 

کشور ورود و آن را عملیاتی کند.

نماینده تجاری سازی پژوهشگاه فضایی خبرداد؛

ساخت دستگاه آشکارساز 
مواد مخدر با تکنولوژی فضایی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تولد مسیح!

رنو ۴ever تروفی کانسپت جدید، پیش نمایشی از یک کراس اوور الکتریکی و خشن

رنو از کانسپت جدید ۴ever تروفی رونمایی کرد. این خودروساز در دی ماه ۱۴۰۰ بود که با معرفی کانسپت الکتریکی رنو ۵ باعث 
تعجب همگان شد، خودرویی که قرار است در آینده نزدیک به خط تولید راه پیدا کند. حالا اما فرانسوی ها یک کانسپت دیگر را 
در نظر گرفته اند که نسخه تولیدی آن سال ۲۰۲۵ پدیدار خواهد شد. ۴ever تروفی که در واقع بازگشت رنو ۴ نمادین محسوب 
می شود در نمایشگاه پاریس به عنوان یک کراس اوور خشن حضور خواهد یافت. همانند دیگر کانسپت های این برند، ۴ever تروفی 
نیز فاقد پیشرانه درون سوز خواهد بود و فقط از قوای محرکه الکتریکی استفاده خواهد کرد. این کانسپت در کلاس B خودروهای 
الکتریکی حضور دارد و نام خود را از مسابقات رالی ۴L تروفی گرفته است. این مسابقه فقط مختص خودروهای رنو ۴ بوده و در 
سال آینده نیز بیست و پنجمین سالگرد برگزاری خود را جشن خواهد گرفت. رنو نیز با نصب لوگوس الماسی خود بر پیشانی این 
کانسپت چنین اتفاقی را گرامی داشته است. رنو ۴ever تروفی کانسپت از رنگ بدنه خاکستری گان متال سود برده و رینگ های 
۱۹ اینچی دارد. در قلب این خودروی مفهومی پیشرانه الکتریکی با قدرت ۱۳۴ اسب بخار قرار دارد. طول / پهنای کانسپت رنو 
به ترتیب به ۴۱۶۰ و ۱۹۵۰ میلی متر می رسد. فرانسوی ها می گویند ۴ever تروفی در بازار همان جایگاه کراس اوور کپچر ساب 

کامپکت را خواهد داشت. همچنین رنو ۵ احیا شده نیز به عنوان معادل الکتریکی سوپر مینی کلیو انجام وظیفه خواهد کرد.

ضد حال اتلتیکو مادرید به بارسلونا
باشگاه اتلتیکو ماردید با پیشنهاد بارسلونا برای ادامه همکاری با ژائو فلیکس برای یک فصل دیگر مخالفت کرد.به گزارش ایسنا و به 
نقل از اسپورت، ژائو فلیکس یکی از گران ترین بازیکنان تاریخ باشگاه اتلتیکو مادرید است. این بازیکن پرتغالی فصل قبل نتوانست 

انتظارات را در اتلتیکو مادرید برآورده کند و به همین خاطر باشگاه مادریدی حاضر شد او را به صورت قرضی به بارسلونا بدهد.
فلیکس در صورتی راهی بارسلونا شد که آبی اناری ها برای انتقال او رقمی به اتلتیکو پرداخت نکردند و تنها حاضر به پرداخت 
حقوق بالای این بازیکن شــدند.فلیکس در بارســلونا به روزهای اوج خود برگشته و توانسته عملکرد بسیار خوبی از خود نشان 

دهد به طوری که حتی گل پیروزی تیمش را برابر اتلتیکو مادرید به ثمر رساند و آن شادی گل جنجالی را به نمایش گذاشت.
بارسلونا از عملکرد فلیکس کاملا راضی است و خواستار تمدید قرارداد با این بازیکن به صورت قرضی شده اما اتلتیکو مادرید طبق 
اعلام روزنامه اسپورت کاملا با درخواست بارسلونا مخالف است و اجازه نمی دهد که فلیکس یک فصل دیگر در بارسلونا بازی کند.

طبق اعلام اسپورت اتلتیکو مادرید تنها در یک حالت با ادامه حضور قرضی فلیکس در بارسلونا موافقت می کند و آن اینکه آبی 
اناری ها برای یک فصل حضور قرضی او ۱۵ میلیون یورو پرداخت کند و بند خرید نهایی هم در قرارداد او فعال شود که البته با 

توجه به شرایط مالی بد آبی اناری ها بسیار بعید است که با این شرایط موافقت شود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب قربانی
کتاب قربانی نوشــته ی کورتزیو مالاپارته، مشاهدات 
عینی نویسنده از جنگ جهانی دوم است. مشاهداتی 
وحشــتناک و بی رحمانه از تجربه ی اروپای تکه تکه و 
نابودشده طی ســال های جنگ جهانی دوم. نویسنده 
این یادداشت ها را که به شکل مخفیانه همراه داشت 
بعد از جنگ منتشر کرد که با استقبالی بی نظیر روبه رو 
شــد. کورتزیو مالاپارته خود نیز زندگی پرهیجانی را 
سپری کرد. در ســال ۱۸۹۸ در نزدیکی فلورانس – 
ایتالیــا – به دنیا آمد. در ســال ۱۹۱۴ که ۱۶ ســال 
داشت از مدرسه گریخت و ایتالیای بی طرف در جنگ 
را ترک کرد. به فرانسه رفت و به عنوان سرباز داوطلب 
در ارتش فرانسه پذیرفته شد. در جنگ زخمی شد و به 
دریافت نشان صلیب و نخل افتخار نائل آمد. در سال 
۱۹۳۱ کتابی بر ضد هیتلر منتشر کرد که فروش آن در ایتالیا و آلمان ممنوع شد. به خاطر همین 
کتاب که فن کودتا نام داشــت در ایتالیا محاکمه و به ۵ سال تبعید محکوم شد. در هنگام جنگ 
جهانی دوم، در سال ۱۹۴۱ به گناه مقاله ها و گزارش هایی که از جبهه روسیه به ایتالیا می فرستاد 
توســط آلمانی های به ۴ ماه اقامت اجباری در اردوگاه های کار محکوم شد. اما او در آن زمان یک 
افســر ایتالیایی بود و به عنوان مخبر و رابط جنگی در جبهه روسیه انجام وظیفه می کرد. کورتزیو 
مالاپارته در ۱۹۵۷ در مسکو به دلیل بیماری سرطان درگذشت. درون مایه اصلی کتاب های کورتزیو 
مالاپارته بیان خشــونت های واقعی جنگ در قالب طنز سیاه همراه با کنایه های تکان دهنده است. 
کتاب دیگر نویسنده که به شدت خواندنی و مهم است، رمان پوست نام دارد. خواندن این دو کتاب 

را به طور جدی پیشنهاد می کنیم چرا که نمی توان یکی را خواند و مشتاق مطالعه دیگری نبود.

اینگمار برگمان 
 Ernst Ingmar :ارنسْْــت اینْگْمار برگمان )به ســوئدی
Bergman( )۱۴ ژوئیــهٔ ۱۹۱۸ – ۳۰ ژوئیــهٔ ۲۰۰۷( 
کارگردان، فیلم نامه نویس، و تهیه کنندهٔ معاصر سوئدی 
بود که علاوه بر ســینما در تئاتر، تلویزیون و رادیو نیز 
فعالیت می کرد. او از برجســته ترین فیلم سازان تاریخ 
سینما به شمار می رود. برگمان نخستین فیلمش را در 
سال ۱۹۴۶ با عنوان بحران ساخت. او نخستین بار در 
ســال ۱۹۵۶ و با فیلم لبخندهای یک شب تابستانی 
و کســب جایزهٔ نخل طلأ »بهترین اثر طنز شاعرانه« 
توانســت خود را به جهان اثبات کنــد.]۱[ از برترین 
آثار وی می توان به فریادها و نجواها، فانی و الکساندر، 
توت فرنگی های وحشی ، ساراباند و نور زمستانی اشاره 
کرد.برگمان از ســال ۱۹۵۳ همکاری خود را با سون 
نیکویســت آغاز کرد که تا مرگ او ادامه داشت. همچنین، بازیگرانی چون هاریت آندرشون، بیبی 
آندرشــون، لیو اولمان، ارلاند یوسفسن، گونار بیورنستراند، اینگرید تولین و ماکس فون سیدو نیز 
مانند ســون نیکویست به برگمان نزدیک بودند و در بیشتر فیلم های او ایفای نقش کردند. بیشتر 
فیلم های برگمان در کشور سوئد اتفاق می افتند. از سال ۱۹۶۱ به بعد، بعضی از کارهای او در جزایر 
فارو فیلم برداری شــدند. او در طول دوران حرفه ایِ خود ۶۲ فیلم ساخت و بیش از ۱۷۰ نمایش را 
کارگردانی کرد. آخرین فیلم ســینمایی برگمان، ساراباند، در سال ۲۰۰۳ ساخته شد. برگمان روز 
دوشــنبه ۳۰ ژوئیهٔ ۲۰۰۷، هنگامی که خواب بود، در ۸۹ سالگی درگذشت. از اکتبر سال ۲۰۱۵، 
چهرهٔ برگمان روی اسکناس ۲۰۰ کرونیِ سوئد )به دلیل تلاش های او در صنعت فیلم سازی( قرار 
گرفت. »من به جهان رمزآمیز کلیسا و قوس های نرم، دیوارهای ضخیم، بوی جاودانگی و نور رنگین 
خورشــید که در چمنزارهای نقاشی های قرون وسطایی می لرزید و اشکال منحنی روی سقف ها و 
دیوارها علاقه مند شــده بودم. آن جا هر چیزی که تخیل یک نفر می تواند آرزو کند وجود دارد — 

فرشتگان، قدیسین، اژدهایان، پیامبران، شیاطین و انسان ها.«

فرهنگ

اولین نشســت علمی بیست و یکمین دوره جشــنواره انتخاب کتاب دفاع مقدس )جایزه کتاب سال دفاع مقدس( 
چهارشــنبه ۶ دی در تالار طاهره صفارزاده برگزار می شود.به گزارش خبرگزاری مهر، اولین نشست علمی بیست و 
یکمین دوره جشنواره انتخاب کتاب دفاع مقدس )جایزه کتاب سال دفاع مقدس( با موضوع »پژوهش های مبنایی 
در گســتره مطالعات فرهنگ و ادب پایداری« چهارشنبه ششم دی در تالار طاهره صفارزاده برگزار می شود.در این 
نشســت علیرضا کمری نویسنده، پژوهشــگر و مدرس حوزه موضوعی فرهنگ و ادب پایداری و فرانک جمشیدی 
پژوهشــگر فرهنگ پایداری به ایراد سخنرانی می پردازند.این نشست علمی با همکاری حوزه هنری انقلاب اسلامی 
برگزار می شود و دبیران علمی و اجرایی جایزه کتاب سال دفاع مقدس نیز در آن حضور دارند.برنامه مذکور چهارشنبه 
۶ دی از ســاعت ۱۰ صبح در تالار زنده یاد طاهره صفارزاده واقع در ســاختمان مرکزی حوزه هنری انقلاب اسلامی 

برگزار می شود.

چهارشنبه ۶ دی؛

اولین نشست علمی جشنواره انتخاب کتاب 
دفاع مقدس برگزار می شود
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